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МУ-ПЛЕВЕН 
250 са новоприетите чуждестранни студенти за учебната 

2015/2016 год. За първи път сред тях има граждани на Естония, 
Австралия, Бангладеш, Камерун и Египет. За поредна година 
п р е о б л а д а в а т  с т у д е н т и т е  о т  В е л и к о б р и т а н и я .  
Представители на Университета проведоха среща-разговор с 
тях в Посолството на РБългария в Лондон. 

На 31.01.2016 год.  бяха 
посрещнати с традиционното Welcome party в хотел „Ростов". 
От началото на м. февруари, в рамките на две седмици  те  се  
включиха  в Програма за адаптация. 

чуждестранните студенти

СТАРТИРА 
КАНДИДАТСТУДЕНТСКА 
КАМПАНИЯ 
2016 
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ПЪРВАТА ПО РОДА СИ 

ХАЙФУ КОНФЕРЕНЦИЯ 

ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ 

В МУ – ПЛЕВЕН ПРЕЗ 

М. АПРИЛ

ЛЕЧЕНИЕ НА МИОМА ЧРЕЗ ФОКУСИРАН УЛТРАЗВУК - HIFU
доц. д-р Добромир Димитров за в-к „Посредник“

ЗА АКАДЕМИЧНАТА ОБЩНОСТ НА МУ-ПЛЕВЕН 
ИЗМИНАЛАТА 2015 Г. БЕШЕ ДОБРА

Интервю на проф. Сл. Томов, Ректор на МУ-Плевен

„ЛЕКАРИТЕ, 
НА КОИТО ВЯРВАМЕ“

Сред отличените медици, 
с п е ч е л и л и  д о в е р и е т о  н а  
п а ц и е н т и т е ,  с а  в и д н и  
представители на лекарската 
гилдия в Плевен.

КАМПАНИЯТА НА В-К „24 ЧАСА“ 
ПРИКЛЮЧИ С ЦЕРЕМОНИЯ 

ПО ВРЪЧВАНЕ НА ОТЛИЧИЯТА

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН 
СПЕЧЕЛИ ДОМАКИНСТВОТО 
НА ЕВРОПЕЙСКИЯ ФОРУМ 

ПО РОБОТИЗИРАНА ХИРУРГИЯ

С ТЪРЖЕСТВЕНА ЦЕРЕМОНИЯ В ЗАЛА
 „МАГНУМ“ НА ВТОРА КЛИНИЧНА БАЗА 
СТАРТИРА АКАДЕМИЧНАТА ГОДИНА ЗА 

ЧУЖДЕСТРАННИТЕ СТУДЕНТИ

ЗА ВАС 
КАНДИДАТ-СТУДЕНТИ!

ПОСРЕЩНА РЕКОРДЕН БРОЙ 
ЧУЖДЕСТРАННИ СТУДЕНТИ
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ФАКУЛТЕТЪТ ПО ФАРМАЦИЯ - 
СРЕД ПРИОРИТЕТИТЕ НА 

МУ–ПЛЕВЕН ПРЕЗ  2016
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МУ-ПЛЕВЕН ПОСРЕЩНА РЕКОРДЕН БРОЙ ЧУЖДЕСТРАННИ СТУДЕНТИ
ЗА ВТОРА ГОДИНА ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА УНИВЕРСИТЕТА ПРОВЕДОХА СРЕЩА-РАЗГОВОР 

С НОВОПРИЕТИТЕ СТУДЕНТИ ОТ ВЕЛИКОБРИТАНИЯ 
В БЪЛГАРСКОТО ПОСОЛСТВО В ЛОНДОН 

ТРАДИЦИОННОТО WELCOME PARTY ЗА НОВОЗАПИСАНИТЕ 
В МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН  СТУДЕНТИ ОТ ОБЕДИНЕНОТО 

КРАЛСТВО СЕ СЪСТОЯ НА 31.01.2016 ГОД.

НОВОПРИЕТИТЕ ЧУЖДЕСТРАННИ СТУДЕНТИ БЯХА 
ВКЛЮЧЕНИ В ПРОГРАМА ЗА АДАПТАЦИЯ

За поредна година Медицински 
университет - Плевен не само запази 
тенденцията за засилен интерес от 
страна на чуждестранни кандидат-
студенти към специалността 
„Медицина“, но и надхвърли 
очакванията с рекорден прием от 
над 250 новозаписани студенти от 
чужбина. Най-висок отново е делът 
на чуждестранните граждани от 
Великобритания – близо 110, 
следвани от студентите от Индия 
(48), Германия (19), Испания (12) и 
Нигерия (9). За първи път към 
потока от чуждестранни студенти се 
присъединиха и граждани на 
Естония, Австралия, Бангладеш, 
Камерун и Египет.

И тази година в Посолството на 
РБългария в Лондон, на 09 януари 
2016 г., се проведе традиционната 
среща-разговор на новоприетите 
студенти и техните родители с 
представителите на висшето 
училище. Целта на този тип срещи-
разговори е  чуждестранните 
студенти и техните близки да могат 
да повдигнат всички въпроси, които 
ги вълнуват, относно обучението и 
града преди отпътуването си за 

България,  за  да  се  облекчи 
адаптирането им към новата, 
различна социална, културна и 
академична среда, в която ще 
прекарат следващите 6 години. В 
срещата взеха участие близо 100 от 
желаещите да изучават медицина в 
МУ-Плевен англииски кандидати, 
заедно с техните родители. Те имаха 
в ъ з м о ж н о с т т а  д а  и з с л у ш а т  
презентациите и да зададат своите 
въпроси към екипа на деканата за 
чуждестранни студенти на МУ-
Плевен. Висшето училище бе 
представено от зам.-декана на 
факултет „Медицина”, проф. 
Ангелина Стоянова и експертите по 
приема на чуждестранни студенти - 
Петя Радева и Мая Минова. Те 
з а п о з н а х а  п р и с ъ с т в а щ и т е  с  
и с т о р и я т а ,  т р а д и ц и и т е  и  
структурата на Университета, както 
и с предимствата на обучението в 
Плевен. 

На 31.01.2016 год. в хотел 
„Ростов" се състоя традиционното 
Welcome party за новозаписаните в 
Медицински университет – Плевен 
110 студенти от Великобритания. То 
се  организира съвместно от  
академичното ръководство на МУ-
Плевен и компанията-представител 
н а  в и с ш е т о  у ч и л и щ е  в ъ в  
Великобритания.

Първокурсниците и техните 
родители бяха поздравени от 

Ректора на Университета проф. 
Славчо Томов. Той се обърна към 
тях с много топло „Добре дошли“ и 
им пожела едно вълнуващо 
откривателско съвместно пътуване 
с преподавателския екип на 
Университета.  Проф.  Томов 
отбеляза, че тази година висшето 
училище посреща рекорден брой 
чуждестранни студенти - над 250, 
като за първи път на територията 
на Плевен ще стъпят представители 
на Естония, Австралия, Бангладеш, 
Египет и Камерун. Ректорът 
допълни, че ще е „доста интересно 
и предизвикателно културното 
разнообразие, което те ще внесат в 
облика на Университета и града”.

Проф. Славчо Томов представи 
и новата идея на академичното 
ръководство на висшето училище, 
да се създаде Асоциация на 
р о д и т е л и т е  н а  с т у д е н т и т е :  
„Отдавна обмисляме и вече 
настъпи моментът за по-различна 
крачка към грижата за нашите 
студенти – да създадем Асоциация 
на родителите на студентите на МУ 
Плевен. И вие сте тук, за да ни 
помогнете, скъпи родители, за да 
реализираме идеята. Защото 
родителите не само спонсорират 
своите деца, но те са хората, които 
много активно и с огромен интерес 
следят как те се развиват далеч от 
родината. За нас е изключително 
важно те да се чувстват сигурни, 
спокойни и да бъдат убедени, че 
техните деца са избрали най-
правилното място за своето висше 

о б р а з о в а н и е ” ,  
изтъкна ректорът. 

Поздравителен 
а д р е с  к ъ м  
с т у д е н т и т е  о т  
Великобритания и 
техните родители 
беше прочетен и от 
името на кмета на 
Плевен – Георг 

следва на стр. 3
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Спартански от пресаташето на 
Медицинския университет, Велина 
Дукова.

„Като кмет на Плевен, аз съм 
специално удовлетворен от това, че 
нашият Медицински университет 
създаде и защити водеща позиция в 
интернационален план и това 
привлича все повече студенти, да 
развият образованието си тук. 
Смятам, че решението им да следват 
тук е правилно, защото вече над 40-
годишната му история определя 
МУ-Плевен като една институция, 
к о я т о  у с п е ш н о  с ъ ч е т а в а  
образователните традиции с  
иновациите, отваряйки възможност 
за пълна реализация. Надявам се, че 
научавайки историята, културата и 
духа на хората в Плевен, новите 
студенти ще заобичат Плевен и 
винаги ще го носят в сърцата си", се 
казваше в обръщението на кмета. 

Студентите бяха поздравени и от 
управителите на компанията-
представител на висшето училище 
във Великобритания.

По време на „Welcome party"-то 
се състоя официална церемония по 
преподписване на договора на 
Университета с партньорите от 
Обединеното Кралство, с които 
висшето училище работи вече 4 
години. 

 „Подновяването на договора е 
знак и висока оценка за успешните 
взаимоотношения между двете 
страни, отбеляза ректорът проф. 

Славчо Томов. – Ние 
п р е п о д п и с в а м е  
д о г о в о р а  н а й - в е ч е  
заради факта, че това е 
едно признание за  
сериозно и дългосрочно 
партньорство между 
МУ-Плевен и партньо-
рите ни от Великобри-
тания. Определено, 
признанието е за това, 
че в момента Медицин-
ският университет в 
Плевен предлага едни 
от най-добрите продукти на висше 
м е д и ц и н с к о  о б р а з о в а н и е  в  
България, което е конвертируемо в 
Европейския съюз и в света", каза 
още проф. Томов.

19-годишната Алани, идваща от 
столицата на Зимбабве - Хараре, 
сподели, че целта й е първо да учи 
медицина, след което да специали-
зира в област, която ще избере по 
време на следването си в Медицин-
ския университет в Плевен. След 
това тя възнамерява да се върне в ро-
дината си и да помага на хората там.

20-годишната Емили от Уелс – 
Великобритания пък сподели, че е 
„впечатлена от красотата на страна 
като България и че вече е успяла да 
у п р а ж н и  п о з н а н и я т а  с и  п о  
български език в Плевен“.

Вечерта продължи с 30-минутна 
програма от автентични песни и 
танци – специален поздрав за 

студентите и техните родители от 
Северняшки ансамбъл за народни 
песни и танци „Иван Вълев”. 

От началото на м. февруари, в 
р а м к и т е  н а  д в е  с е д м и ц и ,  
ч у ж д е с т р а н н и т е  с т у д е н т и ,  
придружавани от служители и 
студенти на висшето училище, се 
в к л ю ч и х а  в  П р о г р а м а  з а  
адаптация. Проведени бяха срещи-
разговори с представители на 
агенции за недвижими имоти, на 
б а н к о в и  и  з а с т р а х о в а т е л н и  
и н с т и т у ц и и  и  н а  с л у ж б а  
„Миграция“. За студентите бяха 
организирани информационни 
т у р о в е  в  У н и в е р с и т е т а  и  
библиотеката, както и посещения 
на важни културно-исторически 
обекти в град Плевен – Регионален 
исторически музей, Панорама 
„Плевенска Епопея 1877 г.“ и 
Галерия „Светлин Русев. 

продължава от стр. 2

МУ – ПЛЕВЕН ТЪРЖЕСТВЕНО ОТКРИ УЧЕБНАТА 2015/2016 ГОДИНА 
ЗА НОВОПРИЕТИТЕ СИ ЧУЖДЕСТРАННИ СТУДЕНТИ

На 15 февруари 2016 г. в зала „Магнум“ на Втора клинична база 
тържествено бе открита академичната година за 250-те новоприети 
чуждестранни студенти в специалност „Медицина“ на МУ-Плевен. 

На тържеството, организирано от Ръководството на Университета, 
присъстваха преподаватели, участващи в англоезиковото обучение, 
чеждестранни студенти от горните курсове, както и представители на 
областната администрация и община Плевен. 

Под звуците на студентския химн Gaudeamus Igitur тържествено бяха 
внесени символите на Университета. Чуждестранните студенти бяха 
приветствани от ректора, от декана на факултет „Медицина“, от 
председателите на студентските ортанизации в МУ-Плевен, както и от кмета 
на Плевен Георг Спартански. Тържеството водеше проф. Ангелина 
Стоянова, заместник-декан за чуждестранните студенти на факултет 
„Медицина“.

Пръв своето приветствие към чуждестранните студенти отправи 
ректорът на МУ–Плевен проф. Славчо Томов. Те бяха приветствани и от следва на стр. 4
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кмета на гр. Плевен Георг Спартански,   
В словото си той сподели с новоприетите студенти: „Само преди три месеца 
аз имах честта да бъда избран за кмет на Плевен, така че заедно ще се учим и 
работим. В мое лице вие винаги ще имате един приятел, а аз ще имам много 
поводи за гордост затова, че ще завършите тук своето обучение. Вие сте 
хората, които дават ново качество на нашия град. Младите хора са бъдещето 
и на Плевен, и на България, и на Европа, и на света. Желая ви да бъдете 
изключително успешни във вашето обучение, за да бъдете полезни на 
вашите държави. А за град Плевен и България ще остане гордостта, че тук 
сте получили вашето образование.“

Представители на ръководството на студентските структури на 
Университета – Студентски съвет и Асоциацията на чуждестранните 
студенти също топло приветстваха с „добре дошли“  чуждестранните 
студенти. 

След официалната част на събитието новоприетите чуждестранни 
студенти бяха приятно изненадани от специално изготвен за тях 
англоезичен филм, който ги запозна накратко с историята и културата на 
България, град Плевен и висшето училище, където са избрали да прекарат 
най-хубавите години от живота си.

който бе специален гост на проявата.

в-к “Academia medica” 
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С ГРАНДИОЗНО ПАРТИ ПОСРЕЩНАХА ЧУЖДЕСТРАННИТЕ 
СТУДЕНТИ ОТ ПЪРВИ КУРС НА МУ – ПЛЕВЕН

По повод началото на втория семестър на учебната 
2015/2016 година и посрещането на чуждестранните студенти 
от първи курс, Студентският съвет на Медицински 
университет – Плевен организира грандиозно парти. То се 
състоя на 23 февруари в плевенския клуб „Анаконда“. Наред с 
музиката, танците и веселбата за присъстващите студенти 
имаше много приятни изненади. 
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КАНДИДАТСТУДЕНТСКА КАМПАНИЯ 2016 
В МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН 
СТАРТИРА С ПОДГОТВИТЕЛНИ КУРСОВЕ 

ПО БИОЛОГИЯ И ХИМИЯ

За поредна година кандидат-
студентската кампания в Медицин-
ски университет – Плевен стартира с 
провеждането на съботно-неделни 
подготвителни курсове по биология 
и химия, организирани за канди-
датите за специалност «Медицина». 
До 08 януари 2016 г. течеше запис-
ването – на място или по електронен 
път, на  желаещите да се включат в 
тях. Занятията стартираха на 09 
януари 2016 г. в 9.00 ч. в Ректората и 
ще се провеждат от преподаватели 
по биология и химия на МУ-Плевен 
както следва: по химия всяка събота в 
зала AVC на ет. 3, а по биология – 
всяка неделя в зала 222, ет. 2. Курсът 
по всяка дисциплина включва 60 
академични часа, които ще бъдат 

реализирани в почивните дни на 10 
поредни седмици - до 13 март 2016 г. 
Цената и тази година се запазва 
непроменена - 320 лв. на курс или 
640 лв. за двата.

Учебното съдържание, включе-
но в курсовете, е съобразено с 
учебния материал от гимназиалния 
курс и е в съответствие с програмите 

по биология и химия за кандидат-
студентските изпити. Курсът по 
биология включва решаване и 
обсъждане на примерни тестове 
върху материала за 8, 9 и 10 клас, 
както и запознаване с критериите за 
оценяване на писмените работи на 
кандидат-студентите. 

Участващите  в  кандидат -
студентския курс по химия ще 
получат указания за решаването на 
примерни задачи,  които  са  
включени в Помагалото по химия за 
кандидат-студенти, издание на МУ-
Плевен.

От 2015 година Университетът 
въведе промени в съдържанието и 
формата на конкурсните изпити по 
биология и химия за специалност 
«Медицина». С плавното преми-
наване от развиване на тема към 
тестова форма на проверка на 
знанията, Ръководството цели да 
насърчи и подбере мислещи млади 

следва на стр. 5
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хора и да пресече практиката на 
механично възпроизвеждане на 
учебния материал. И тази година 
ще се продължи в тази посока, като 
ще се  доразвият  промените  
специално за изпита по химия. Вече 
е разработен и нов сборник с тестове 
върху теоретичния материал по 
химия, който е на разположение на 
зрелостниците от м. февруари. 

Промените в съдържанието и 
формата на изпитите по биология и 
химия за специалност «Медицина» 
бяха приветствани и подкрепени с 
п о л о ж и т е л н а  о ц е н к а  о т  
з р е л о с т н и ц и т е  н а  е л и т н и т е  
гимназии в Плевен и по-големите 
градове в Северна България по 
в р е м е  н а  и н и ц и а т и в а т а  
«Университетът гостува в училище» 
през 2015 година. 

ИНИЦИАТИВАТА «УНИВЕРСИТЕТЪТ ГОСТУВА В УЧИЛИЩЕ» 

РАЗШИРИ ОБСЕГА СИ ПРЕЗ 2016 Г.

Ръководството на МУ-Плевен реши, съвместно със Студентски 
съвет и АСМБ – клон Плевен, да се разшири обсега на инициативата 
«Университетът гостува в училище» през 2016 година. Тази година в 
нея бяха включени по-голям брой градове на Северна България, 
посетени повече водещи гимназии и проведени по-голям брой срещи-
разговори с ученици в последните класове на обучение. Целта на 
инициативата е екипът, съставен от членове на ръководството на 
Университета, представетили на Студентския съвет и на Асоциацията 
на студентите по медицина в България - клон Плевен, да представи 
възможностите на висшето училище за подготовка на кадри в 
областта на медицината, които получават дипломи, признавани в цял 
свят 

Тази година "Университетът гостува в училище"стартира по-рано 
– преди участието на представители на висшето училище в борси и 
изложения на образованието в по-големите градове на страната и се 
проведе от 15 до 26 февруари 2016 г.

продължава от стр. 4

в-к “Academia medica” 

ПЪРВАТА ПО РОДА СИ ХАЙФУ КОНФЕРЕНЦИЯ ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ В 
МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН ПРЕЗ М. АПРИЛ

На 22 април 2016 г. Медицински университет – 
Плевен съвместно с МБАЛ «Света Марина» - Плевен ще 
бъде организатор и домакин на първата по рода си 
международна Хайфу конференция на тема «Хайфу 
терапия: клинична практика и бъдещи перспективи», 
която ще се проведе в Телекомуникационния 
ендоскопски център. Официалният език на форума е 
английски, като участие ще вземат много чуждестранни 
лектори.

Целта е екипът на Хайфу Център при МБАЛ «Света 
Марина» - Плевен да представи натрупания 3-годишен 
опит в прилагането на този неинвазивен метод на 
термична аблация в лечението на над 350 случая на 
доброкачествени и злокачествени солидни тумори. Ще 
бъде изнесен и доклад за резултатите от двустранния 
научен проект, който е част от споразумение между 
Китайската Народна Република и РБългария за 
научноизследователска дейност и развитие, с 
наименование «Изследване на възможностите на Хайфу 
технологиите (високофокусиран ултразвук) за лечение 
на миоми при български и китайски пациенти като 
неинвазивен алтернативен метод на конвенционалната 
хирургия“. Ще се даде възможност на лекарите, които са 
натрупали опит с различните клинични приложения на 
Хайфу терапията при лечение на миоми, рак на 
панкреаса в напреднал стадий, на доброкачествени и 
злокачествени тумори на гърдата и др., да споделят 
своите знания с по-широка аудитория от лекари и 
студенти, специализанти и докторанти, както и да 
отговорят на въпроси относно принципите на това 
иновативно лечение.  

Ректорът на МУ-Плевен, проф. д-р Славчо Томов, е 
председател на организационния комитет, а членове са 

китайските партньори на висшето училище – проф. 
Зечуан Мей и д-р Джоу Кун, както и екипът на Хайфу 
Център при МБАЛ «Света Марина» - Плевен – чл.-кор. 
проф.  Григор Горчев, проф. д-р Ташко Делийски, доц. 
д-р Добромир Димитров, д-р Хюлия Ферадова, д-р Надя 
Станиславова и д-р Венцислав Георгиев. 

Крайният срок за регистрация на активни участници 
е 20 март 2016 г., а на пасивни – 10 април 2016 г. 
Регистрираните преди крайния срок участници няма да 
заплащат регистрационна такса, а таксата за желаещите 
да участват след изтичане на посочения срок е 50 евро. 

Информацията предостави В. Дукова

НАЙ-БЕЗОПАСНИЯТ МЕТОД ЗА ЛЕЧЕНИЕ 
НА МИОМА Е БЕЗОПЕРАТИВНИЯТ - ЧРЕЗ 
ФОКУСИРАН УЛТРАЗВУК - HIFU, 
ДОКАЗАХА УЧЕНИ ОТ ОКСФОРД

доц. д-р Добромир Димитров за в-к „Посредник“

Мащабно проучване с 
у ч а с т и е т о  н а  2 4 1 1  
пациентки от 20 клиники 
по света под ръководството 
на лекари от Оксфорд, 
В е л и к о б р и т а н и я ,  с и  
поставя за цел да сравни 3 от 
най-популярните методи за 
лечение на миомна болест 
п о  н я к о л к о  в а ж н и  
к р и т е р и и .  Д в а  о т  
сравняваните методи са 
оперативни - миомектомия 

следва на стр. 6
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(отстраняване на миомен възел/възли при запазване на 
матката) и хистеректомия (премахване на цялата матка). 
Третият метод е сравнително нов, безоперативен метод, 
познат в медицинските среди като ултразвукова 
аблация и придобил популярност като „хирургия без 
скалпел“. При него с помощта на високоинтензивен 
фокусиран ултразвук ,  който  е  насочван и  
интензифициран чрез специален трансдюсер, без 
никакви разрези, се унищожават патогенните 
образувания в човешкия организъм.

Сред критериите за сравнение на методите са: 
постигане на целта, усложнения, продължителност на 
болничния престой и подобряване на качеството на 
живот. Всички жени са покрили сходни критерии - 
броят на миомните възли да не е по-голям от 5 и 
размерът на всеки да не превишава 4 см. Изследването 
доказва, че ХАЙФУ е безспорно не само най-щадящият, 
но и най-безопасният метод на лечение при миома на 
матката. Проучването съпоставя не само клиничните 
резултати, но и социалните аспекти за пациентите на 
тези три различни подхода при третиране на миомната 
болест.

Изводите са:
При Хистеректомия (отстраняване на маточното 

тяло и на шийката на матката) усложненията, 
появяващи се след оперативната намеса, достигат 14%, а 
връщането към нормален ритъм на живот, в т.ч. и към 
естествен постоянен работен процес на пациента е след 
окло 30 дни след операцията. При Миомектомия 
(оперативно отстраняване само на миомните възли) 
усложненията достигат 11%, а нормалният, обичаен 
режим на живот и работа е възможен след 
приблизително 3  седмици.При терапията с  
високоинтензивен фокусиран ултразвик HIFU (хайфу) - 
освен доказаните ползи (без разрези, кръвозагуба, без 
белези за пациента, без вредно облъчване и др.) 
усложненията са сведени до минималните 1,5%, 
пациентките са в добра кондиция само часове след 
процедурата, а пълното възстановяването е между 24 и 
48 часа.  Лечението на миомна болест чрез 
високоинтензивен фокусиран ултразвук е само едно от 
приложенията на тази уникална технология. В 
специализирания клиничен център за лечение чрез 
високоинтензивен фокусиран ултразвук към МБАЛ 

„Света Марина - Плевен“, единствен в страната ни, с 
метода се лекуват и други индикации като фиброаденом 
на гърдата, аденомиоза (заболяване на матката), 
заболявания на външните полови органи на жената, 
както и редица злокачествени тумори: рак на панкреаса, 
първичен и вторичен карцином на черния дроб, 
карцином на бъбрека.

 „При всички индикации обаче пациентите трябва да 
отговарят на строги критерии, за да гарантираме 
успешни резултати  при процедурата ,  а  за  
онкологичните,  съпътстващите терапии като 
химиотерапия, хормонотерапия, лъчетерапия - според 
вида на заболяването - са задължителни“, уточнява доц. 
Добромир Димитров, д.м., Медицински Управител на 
Хайфу-Център „Света Марина“ в Плевен и член на 
Управителния съвет на Световната асоциация за 
минималноинвазивна и неинвазивна медицина. 
Работим в отлична координация с редица водещи в 
страната медицински онколози и радиоонколози и се 
радваме на много добри резултати при пациентите ни. 
За помощ към нашия център за 3 години са се обърнали 
пациенти не само от България, но и от Великобритания, 
Германия, Италия, Гърция, Испания, Румъния, Турция, 
В някои от тези страни лечението е налично и 
предпочитано, но е в пъти по-скъпо отколкото в 
България, при това в нашия център се провежда със 
същата апаратура и специалистите преминават едно и 
също обучение, подчертава доц. Димитров и завършва: 
„Напоследък имаме пациенти и от САЩ и Канада - 
научили са за нас от специализирания сайт на 
американската фондация за популяризиране на 
лечението с фокусиран ултразвук-Focused Ultrasound 
Foundation, с която колаборираме изключително 
добре!“
Повече информация, може да получите на: 

тел.: 064 90 20 33; 064 90 20 44
мобилен: 0885 519 135

Плевен, 5800, Западна индустриална зона, ул. 
„Българска авиация“, GPS координати: N 43.441060; E 

24.590130, HIFU (ХАЙФУ)-Център „Света Марина“

www.hifubg.com
www.svmarina.com

e-mail: hifu@svmarina.com 

продължава от стр. 5

ПРОФ. Д-Р СЛАВЧО ТОМОВ: 
ЗА АКАДЕМИЧНАТА ОБЩНОСТ НА МУ-ПЛЕВЕН 
“ИЗМИНАЛАТА 2015 Г. БЕШЕ ДОБРА”

Интервю на Ректора на МУ-Плевен в социалната платформа за здраве credoweb

29 дек. 2015

Повод за гордост е, че преди дни, след сложна процедура на кандидатстване 
и представяне в Париж, Медицински университет спечели домакинството на 
европейски форум - Годишният Конгрес на Европейската Асоциация по 
роботизирана гинекологична хирургия, който през 2019 г. ще се проведе в 
България.

следва на стр. 7



бр. 1/2016
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
Интервю

- Каква беше изминалата 2015 г. 
г о д и н а  з а  М е д и ц и н с к и  
университет - Плевен?

- За академичната общност на 
Медицински университет – Плевен 
изминалата 2015 година бе много 
успешна и изпълнена с редица 
интересни събития и научни 
форуми, както и с добри резултати 
за висшето училище, намерили 
широк и траен обществен отзвук.

На първо място  ще спомена 
о т л и ч н и т е  р е з у л т а т и  о т  
кандидатстудентската кампания – в 
условията на задълбочаваща се 
д е м о г р а ф с к а  к р и з а ,  н и е  
привлякохме рекордно висок брой 
български кандидат-студенти, 
които не само проявяват интерес 
към специалностите на нашия 
университет, но голяма част от тях 
предпочитат да се обучават именно 
при нас, в нашия град, привлечени 
от съвременния облик на висшето 
у ч и л и щ е ,  о т  и н о в а ц и и т е  в  
обучението и клиничната практика, 
които ни отличават на картата на 
висшето медицинско образование в 
нашата страна. Именно новите 
технологии – робот-асистираната 
хирургия, 3D обучението, сесиите 
Хирургия на живо, които излъчваме 
в аудиториите, възможностите за 
обучение в експерименталната 
о п е р а ц и о н н а  з а л а  и  н а  
е н д о т р е н а ж о р и т е  в  
Т е л е к о м у н и к а ц и о н н и я  
ендоскопски център – привличат и 
многобройните чуждестранни 
студенти, които проявяват траен 
интерес към англоезичния курс на 
обучение по Медицина. Тази година 
и м а м е  п о д а д е н и  
кандидатстудентски документи от 
450 чуждестранни граждани, от 
които са приети за обучение 210 
граждани от 36 държави. За трета 
поредна година най-висок е броят на 
ч у ж д е с т р а н н и т е  с т у д е н т и -
граждани на Великобритания, 
следвани от индийските студенти, 
на трето място – от Германия. За 
чуждестранните студенти учебната 
година стартира в началото на 
февруари 2016 г., като ще ги 
посрещнем с Парти за добре дошли 
и с тържествено откриване на 
академичната година. Приливът на 
български и чуждестранни студенти 

във висшето училище и в град 
Плевен е прилив на млади хора и 
енергия, които променят социалния 
и дори икономически облик на 
града,  като  го  превръщат в  
привлекателен университетски и 
медицински център.

На второ място, не мога да не 
спомена, един видим резултат не 
само за Медицински университет – 
Плевен и за нашия град, но смея да 
твърдя и за цяла Северозападна 
България – това е завършеният вече 
нов учебен корпус на Факултета по 
фармация – четвъртото основно 
з в е н о  в  с т р у к т у р а т а  н а  
университета, след факултетите по 
медицина, обществено здраве и 
здравни грижи. Новоизграденият 
Факултет по фармация в град 
Плевен е видимият резултат, който е 
плод на 2-годишния неуморен труд 
на страшно много хора, на които аз 
искам да благодаря за огромните 
у с и л и я  и  п о д к р е п а т а  –  н а  
правителството, на държавните 
институции, на Академичното 
ръководство на висшето училище, 
н а  н а ш и т е  п а р т н ь о р и  и  
изпълнители. Благодарение на 
всички тях,  ние вече имаме 
з а в ъ р ш е н  у ч е б е н  к о р п у с  и  
акредитация на факултета по 
фармация и специалността, както и 
осигурено целево финансиране за 
оборудване. Това ще ни даде 
възможност от септември 2016 г. да 
п р и е м е м  п ъ р в и т е  м а г и с т ъ р -
фармацевти за  обучение по 
държавна поръчка. Смятам, че това е 
най-голямото постижение както за 
академичната общност, така и за 
нашия град и регион като цяло.

- Кои са най-предпочитаните 
с п е ц и а л н о с т и  в  у ч е б н о т о  
заведение през 2015 г.?

- За текущата 2015/2016 учебна 
година висшето училище предлага 
прием по 11 специалности в трите 
факултета – медицина, обществено 
здраве и здравни грижи, както и в 
Медицинския колеж, който е част от 
структурата на университета. И за 
отиващата си година най-висок е 
интересът на кандидат-студентите и 
балът за прием по специалност 
„ М е д и ц и н а “ ,  с л е д в а н а  о т  
„ П о м о щ н и к - ф а р м а ц е в т “ ,  
„Медицинска рехабилитация и 

ерготерапия“,  „Акушерка“ и 
„Медицинска сестра“.  Прави 
впечатление, че днес младите хора 
с а  д о б р е  и н ф о р м и р а н и  и  
ориентирани точно какво искат да 
учат и в кой университет ще получат 
най-доброто обучение по избраната 
специалност  –  рейтинговата  
система на висшите училища в 
Б ъ л г а р и я  и м  д а в а  п о л е з н а  
информация за всичко това – от 
к а ч е с т в о т о  н а  о б у ч е н и е  д о  
професионалната реализация на 
дипломантите. Безспорно младите 
лекари и здравни специалисти – 
медицински сестри, акушерки и 
рехабилитатори - имат гарантирана 
100 % професионална реализация и 
най-високи доходи на пазара на 
т р у д а ,  к о е т о  д о п ъ л н и т е л н о  
мотивира зрелостниците да се 
ориентират в избора си към тези 
професии.

- Наскоро беше промоцията на 
новите лекари в Университета. 
К о л к о  м л а д и  л е к а р и  с е  
дипломираха през 2015 г.?

- Традиционно в навечерието на 
8 декември – Студентския празник – 
Медицинският университет в 
Плевен дипломира поредния 
випуск млади лекари. Тази година 
своите дипломи на тържествена 
промоция взеха и положиха 
Хипократовата клетва 96 млади 
лекари, от които 22 чуждестранни 
граждани от 36-тия випуск на 
висшето училище. Удовлетворение 
носи фактът, че средният успех на 
випуска е над Много добър с висок 
дял на отличниците – 22.

- П р о с л е д я в а т е  л и  
п р о ф е с и о н а л н и я  п ъ т  н а  
завършилите Университета? 
Каква част от тях се реализират в 
чужбина и каква част остават в 
страната?

- Както казах, професионалната 
реализация на завършващите 
лекари е гарантирана на 100%, 
защото българското здравеопазване 
се нуждае от млади кадри. Въпрос на 
личен избор на всеки е дали ще се 
реализира у нас или в чужбина – 
искам да подчертая, че младите 
медици и здравни специалисти не 
търсят единствено по-високо 
заплащане, а съвременни условия 

продължава от стр. 6
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Роботизирана хирургия

на работа и възможности за научно и 
кариерно развитие и израстване. В 
град Плевен, който през последните 
години се очерта като атрактивен 
университетски и здравен център, 
тези условия са налице и за наша 
радост много от дипломираните 
лекари остават да работят тук – като 
асистенти в университета, или като 
специалисти в модерните болнични 
заведения в града. Доказателство за 
високото качество на обучение, 
к о е т о  п р е д л а г а  М е д и ц и н с к и  
университет – Плевен, е фактът, че 
двама наши възпитаници бяха 
отличени с приза Млад медик 2015 от 
н а ц и о н а л н а т а  к а м п а н и я  н а  
М и н и с т е р с т в о т о  н а  
здравеопазването и Българския 
лекарски съюз. Днес те са успешни 
лекари – специалисти, млади 
преподаватели и обещаващи учени, 
работещи в нашата страна,за 
българското здравеопазване и за 
българския пациент.

- Кои бяха значимите събития, 
н а  к о и т о  б е  д о м а к и н  
Медицинският университет?

-  През изминалата година 
академичният календар на висшето 
училище бе наситен с множество 
интересни събития и научни 
форуми – тържествени промоции по 
д и п л о м и р а н е  н а  с т у д е н т и ,  
тържествено честване на 24 май, 
ч е с т в а н е  н а  п р а з н и к а  н а  
университета,  провеждане на 
традиционната 13-та поредна 
международна конференция за 

продължава от стр. 7

с т у д е н т и  и  м л а д и  л е к а р и ,  
превърнала се в емблема на 
университета, част от която бе 
церемонията по присъждане на 
почетното звание Доктор Хонорис 
Кауза на пионера в роботиката в 
света – проф. Робърт Холоуей от 
Флорида Хоспитъл, който изнесе 
академична лекция – дългогодишен 
партньор на висшето училище в 
областта  на  роботизираната  
хирургия и новите технологии.

Но най-силно ме развълнува и 
тази година събитието, което 
организират нашите чуждестранни 
студенти, вече превърнало се в 
традиция,  наречено Ден на  
народите. Тази година то придоби 
още по-голяма популярност и 
м а щ а б и  –  н а ш и т е  с т у д е н т и  
представиха 15 държави с техния 
бит, култура, кухня, танци и песни. 
Достойно бе участието и на 
българските студенти,  които 
заслужено заеха трето място в 
к л а с а ц и я т а  з а  н а й - д о б р о  
представяне. На първо място се 
класираха индийските студенти, а 
на второ – Пакистан. Освен като 
празник на различните култури и 
народности, студентите посветиха 
за пореден път събитието на 
благородна кауза – набиране на 
средства за подпомагане на деца, 
лишени от родителски грижи. 
Нашите чуждестранни студенти ни 
показаха по един зрял и достоен 
начин, че в различията си ние 
можем да живеем заедно и единно, 

познавайки и уважавайки своите 
култури и религии. Особена чест и 
повод за гордост е фактът, че 
буквално преди броени дни, след 
с л о ж н а  п р о ц е д у р а  н а  
кандидатстване и представяне в 
Париж, Медицински университет – 
Плевен спечели домакинството на 
голям и значим европейски форум – 
това е Годишният Конгрес на 
Европейската  Асоциация по 
роботизирана гинекологична 
хирургия, който през 2019 г. ще се 
проведе в нашата страна.

-Какви са предизвикателствата 
пред висшето учебно заведение 
през 2016 г.? Какво си пожелавате 
за следващата година и какво 
предстои за Университета?

-За висшето училище смея да 
твърдя, че върви и се развива в 
правилната посока – и това е 
посоката на иновациите, на новите 
технологии, към разрастване, към 
привличане на по-висок брой 
б ъ л г а р с к и  и  ч у ж д е с т р а н н и  
студенти. 

На себе си, на близките ми и на 
всички пожелавам единствено 
здраве, защото всичко останало е 
постижимо във времето. Нека през 
Н о в а т а  г о д и н а  б ъ д е м  п о -
добродетелни, по-мъдри и по-
състрадателни, да правим по едно 
малко чудо всеки ден – един жест, 
една усмивка, едно добро дело, за 
да може 2016 година да ни донесе 
повече мир, спокойствие и любов! 

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН СПЕЧЕЛИ ДОМАКИНСТВОТО 
НА ЕВРОПЕЙСКИЯ ФОРУМ ПО РОБОТИЗИРАНА ХИРУРГИЯ

След като премина дълга и 
сложна 6-месечна процедура на 
кандидатстване, одобрение и 
представяне на място в Париж през 
м. декември 2015 г., Медицински 
университет – Плевен получи 
о ф и ц и а л н о т о  р е ш е н и е  н а  
У п р а в и т е л н и я  с ъ в е т  н а  
Европейската  Асоциация по  
роботизирана гинекологична 
х и р у р г и я ,  ч е  п о л у ч а в а  
домакинството на Годишния 
конгрес за 2019 година. 

В качеството си на член на борда 

на Европейската Асоциация по 
роботизирана гинекологична 
хирургия проф. д-р Славчо Томов 
подаде кандидатурата на МУ-
Плевен за домакинство на този 
значим научен форум. В нея 
ректорът се позовава и описва 
натрупания богат 7-годишен опит 
по роботизирана хирургия в 
гинекологията, както и наличието 
на сформирани и обучени общо 
четири екипа по роботизирана 
хирургия – два гинекологични, 
един урологичен и един по обща 

хирургия, които работят на две 
роботизирани системи, втората от 
които от последно поколение и с 
ендотренажор за обучение. Проф. 
Томов представи в Париж, Франция 
п р е д  1 2 - ч л е н н и я  б о р д  н а  
Асоциацията по роботика за Европа 
хирургичния и обучителния опит 
на плевенския екип в прилагането и 
обучението на този тип хирургия. 
Т о й  и з т ъ к н а  н а л и ч и е т о  и  
ф у н к ц и о н и р а н е т о  к ъ м  
Университета на уникалния и 
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на които вярваме

единствен по рода си за Балканския 
полуостров Телекомуникационен 
ендоскопски център, оборудван за 
р а з в и т и е  н а  т е л е м е д и ц и н а .  
Ректорът даде примери за опита при 
излъчване в аудиториите на 
Телекомуникационния център на 
с е с и и  „ Х и р у р г и я  н а  ж и в о “ ,  
извършвани с роботизираната 
система от Университетската 
болница, както и от всички точки на 
света – през 2014 г. бе излъчена 
робот-асистирана хирургия от 
Флорида Хоспитъл, извършена от 
проф. д-р Робърт Холоуей и неговия 
екип. Ректорът даде примери и за 
първите демонстрации на Хирургия 
на живо в 3D формат, пускайки 
кратко видео с очила за триизмерно 
виждане, които раздаде на своите 
колеги от Франция, Испания, 
Белгия, Холандия, Швеция, Дания, 
Италия, Великобритания и Турция. 
И не на последно място, проф. 

Славчо Томов подчерта богатия 
опит на висшето училище в 
о р г а н и з и р а н е  н а  г о л е м и  
международни научни форуми, 
давайки пример с успешния Трети 
Конгрес по роботизирана хирургия 
на Асоциацията по роботизирана 
хирургия за Югоизточна Европа. 
Той се проведе през м. октомври 
2014 г. в София, под егидата на МУ-
Плевен с две сесии „Хирургия на 
живо“, излъчени от Универси-
тетската болница в Плевен. В 
заключение, по време на представя-
нето на кандидатурата, ректорът 
изтъкна факта, че българските и 
чуждестранните студенти на 
висшето училище се интересуват от 
високите технологии в медицината, 
привлечени са от новостите в 
обучението и клиничната практика 
и доказателство за това е огромният 
интерес, който проявяват към 
Училището по лапароскопска и 

р о б о т и з и р а н а  х и р у р г и я  з а  
студенти, четвъртото издание на 
което предстои през м. март 2016 г.  

През 2016 г. Европейската 
асоциация по роботизирана 
гинекологична хирургия ще 
проведе годишния си конгрес в 
Барселона, Испания. Съгласно 
официалното решение на борда от 
з а с е д а н и е т о  в  П а р и ж ,  с л е д  
Барселона конгресът остава във 
Франция, гр. Лил, през 2018 г. 
Асоцицията по роботика ще 
отпразнува 10-годишен юбилей от 
основаването си като се върне в 
Милано,  Италия,  където  са  
положени нейните основи. И след 
това, през 2019 г., честта за 
организиране и домакинство на 
Европейския форум по роботика се 
пада на Медицински университет – 
Плевен в София, България.   

Информацията предостави 
В. Дукова

продължава от стр. 8

„ЛЕКАРИТЕ, НА КОИТО ВЯРВАМЕ“

През м. декември миналата 
година “24 часа” издаде поредния 
том на справочника “Лекарите, на 
които вярваме”, събрал имената на 
309 доказани в своята област 
специалисти, които са не само 
професионалисти, но и хора, 
номинирани в най-трудната обще-
ствена “дисциплина” - доверието. 
Инициативата „Лекарите, на които 
вярваме“ се заражда през 2011 г. под 
патронажа на Председателя на 
Народното събрание с цел да 
изгради мост и да върне доверието 
между пациентите и лекарите на 
България. Кампанията, стартирана 
от вестник „24 часа” през 2011 год.,  
има за цел да открои най-добрите 
български лекари, обичани и 
търсени от пациентите.

Официалното представяне на 
справочника “Лекарите, на които 
вярваме” за 2015 г. бе на 25 януари, 
2016 г. в пленарна зала на Народното 

КАМПАНИЯТА НА В-К „24 ЧАСА“ ПРИКЛЮЧИ С ЦЕРЕМОНИЯ 
ПО ВРЪЧВАНЕ НА ОТЛИЧИЯТА

събрание. Церемонията по връчване 
на отличията на номинираните 
специалисти бе под патронажа на 
Председателя на парламента Цецка 
Цачева. „Вие имате рецепта с 
точните лекарства как да направим 
здравната система още по-работеща, 
за намирането на най-вярното 
решение трябва да чуем вашия глас, 
обърна се тя към лекарите, на които 
българите вярват. - Няма как да се 
извършва промяна, в която и да е от 
системите, без участието на хората 
вътре в нея“, допълни г-жа Цачева. 

При откриването на церемо-
нията издателят на “24 часа” Вене-
лина Гочева заяви: „Събрахме се за 
първи път през 2011 година и тогава 
г-жа Цецка Цачева даде възможност 
в тази зала да звучат освен политиче-
ски аргументи за здравеопазването, 

да се чуе думата на българските 
медици. Започнахме този проект, 
защото дълбоко вярваме, че лекари-
те са най-важната съставка на всяка 
реформа. Имената се увеличават, не 
отпадат, което означава, че вие 
защитавате с работата си високото 
доверие на хората, които лекувате”, 
обърна се към номинираните от 
пациентите лекари г-жа Гочева. 

На церемонията присъстваха 
министърът на здравеопазването 
Петър Москов и народни представи-
тели. Здравният министър предста-
ви параметрите на подготвената 
здравна реформа и отговори на 
въпроси на лекарите. Проведена бе 
и дискусия за най-наболелите теми 
на здравната ни система. Изявените 
български лекари споделиха своите 
виждания по темата “Кои са трите 
най-спешни проблема в здравната 
система”.

24 часа” огласи и резултатите от 
годишното изследване между над 
500 български лекари за трите 
основни и най-спешни проблеми на 
здравеопазването в началото на 2016 

следва на стр. 10
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год.: Глад за финансиране (70% 
посочват това като най-болна тема), 
все по-осезателен недостиг на 
медицински кадри (42%)и липса на 
качествена спешна помощ (40 %).

Сред основните проблеми на 
системата бяха посочени още 
затрудненият достъп на пациента до 
специализирана помощ, съсловните 
проблеми на лекарите и контролът - 
върху дейността, качеството на 
медицинската работа и разходите. 

Огромна гордост за академич-
ната общност и лекарската гилдия в 
град Плевен е, че сред отличените 
медици, спечелили доверието на 
пациентите, са видни представи-
тели на Медицински университет – 
Плевен, на УМБАЛ „Д-р Г. Стран-
ски“- Плевен, на МБАЛ „Света Ма-
рина“ – Плевен. Това са Почетният 
Ректор на висшето училище чл.-кор. 
проф. д-р Григор Горчев, Ректорът 
на МУ-Плевен проф. д-р Славчо 
Томов, Председателят на Общото 
събрание и национален консултант 
по Съдебна медицина доц. д-р Петко 

продължава от стр. 9

в-к “Academia medica” 

Лисаев, зам.-деканът на факултет 
„Обществено здраве“ и ръководител 
на катедрата по Инфекциозни 
болести проф. д-р Цеца Дойчинова. 
Сред номинираните се нареждат 
още проф. д-р Радко Радев,  
ръководител на катедрата по 
Анестезиология и интензивно 
лечение,  доц.  д-р Добромир 
Димитров, завеждащ Хайфу Център 
към МБАЛ „Света Марина“ – 
Плевен,  доц. д-р Николай Цветков, 
н а ч а л н и к  н а  к л и н и к а т а  п о  
Хематология към УМБАЛ-Плевен, 
д о ц .  д - р  С о т и р  М а р ч е в ,  
И з п ъ л н и т е л е н  д и р е к т о р  н а  
Б ъ л г а р с к и я  к а р д и о л о г и ч е н  
институт, доц. д-р Галя Ганчева, 
републикански консултант по 
инфекциозни болести за Централна 
Северна България, д-р Славейко 
Б о г д а н о в ,  з а в е ж д а щ  с е к т о р  
„Анестезиология“ към УМБАЛ 
–Плевен, д-р Димитър Цанков-
хирург в МБАЛ „Света Марина“ – 
Плевен, д-р Георги Гаврилов, уролог 
в МБАЛ „Света Марина“ – Плевен и 

много др. „Този сертификат за мен е 
огромна чест и признание за труда 
ми, но и огромна отговорност, 
защото трябва да продължа да 
о п р а в д а в а м  д о в е р и е т о  н а  
пациентите,  което те са ми 
гласували. Продължавам да работя 
на максимум, както и досега“, заяви 
п р о ф .  д - р  Ц .  Д о й ч и н о в а ,  
присъствала на церемонията. 

БЕЗПЛАТНИ ПРЕГЛЕДИ НА БРЕМЕННИ ЖЕНИ
ОРГАНИЗИРА АГ-КЛИНИКАТА НА УМБАЛ „Д-Р ГЕОРГИ СТРАНСКИ“

ПО ПОВОД ДЕНЯ НА РОДИЛНАТА ПОМОЩ
По повод 21 януари – Деня на родилната помощ, Клиниката по акушерство и гинекология във Втора клинична 

база на УМБАЛ „Д-р Георги Странски“ ЕАД – Плевен организира безплатни прегледи за бременни. Прегледите на 
записалите се бъдещи майки бяха осъществени по предварителен график от 14.00 до 16.00 часа на 18, 19 и 20 януари 
2016 г. Те се извършиха от лекар АГ-специалист, а при нужда бе осигурена и консултация с неонатолог. 

326 БРЕМЕННИ ОТ ПЛЕВЕН
БЯХА ОБХВАНАТИ ОТ БИОХИМИЧЕН СКРИНИНГ

ЗА ОЦЕНКА НА РИСКА ОТ РАЖДАНЕ НА ДЕТЕ С БОЛЕСТ НА ДАУН
През последните три месеца на 2015 година 326 бременни жени бяха обхванати от биохимичен скрининг за 

оценка на риска от раждане на дете с болест на Даун. Проведените изследвания са част от Националната програма за 
подобряване на майчиното и детско здраве 2014-2020 г., по която Университетската болница в Плевен има сключен 
договор. По същата програма през октомври – декември 2015 г. бе осъществен и неонатален слухов скрининг на 
новородени бебета - с апарат за отоакустични емисии бе изследван слуха на 144 новородени. Здравно-
консултативният център за майчино и детско здраве към Клиниката по педиатрия е предоставил психологическа 
подкрепа и специализирани консултации от медицински и немедицински специалисти на 470 деца с увреждания и 
хронични заболявания и на 55 жени бременни жени и родилки, хоспитализирани в болницата. 

Р ОДИЛНИТЕ ОТДЕЛЕНИЯ В 10 ГРАДА ПОЛУЧИХА ДАРЕНИЕ
ЧРЕЗ КАМПАНИЯТА НА PAMPERS И UNICEF

Финализира съвместната кампания на Pampers с UNICEF „1 пакет = 1 животоспасяваща ваксина“. В рамките на 
месец декември на Facebook страницата на Pampers България, всеки имаше възможност да гласува за български град, 
чието родилно отделение да бъде модернизирано с помощта на Pampers. Родилните отделения в градовете, събрали 
най-много гласове в кампанията, ще получат от Фирмата дарение - неонатално оборудване (легълца за новородени и 
специални столове за родилки) и пелени за новородени. Сред тях е и гр. Плевен. Останалите градове са Стара Загора, 
Перник, Търговище, Русе, Бургас, Велинград, Силистра и Варна. 

По време на десетгодишното партньорство между Pampers и UNICEF,  неонаталният тетанус е елиминиран в 17 
страни, а приблизително 500 000 бебета са били спасени. Благодарение на помощта на  родители от целия свят, от 
началото на кампанията „1 пакет = 1 животоспасяваща ваксина” всяка секунда една майка и нейното бебе са 
получавали ваксина.
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ЧЕТВЪРТА НАЦИОНАЛНА НАУЧНА СЕСИЯ
ЗА СТУДЕНТИ ОТ ПРОФЕСИОНАЛНО НАПРАВЛЕНИЕ „ЗДРАВНИ ГРИЖИ”ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ В МУ – ПЛЕВЕН

Факултетът по ”Здравни грижи” към Медицински 
университет – Плевен за четвърти път организира 
Национална студентска научна сесия с международно 
участие за студенти от професионално направление 
„Здравни грижи”. Форумът под надслов “Здравните 
грижи през XXI век – тенденции и перспективи” ще се 
проведе на 24 и 25 март 2016 г. в залите на ТЕЛЕЦ към 
Медицински университет – Плевен. Основните 
тематични направления са: „Специални сестрински 

грижи“; „Общи сестрински грижи“; „Акушерски 
грижи“; секция „Студентски проекти”; „Социално 
значими заболявания – промоция, превенция и 
профилактика“ и „Вария“. Почетен председател на 
форума е проф. д-р Славчо Томов, Ректор на 
МУ–Плевен, а председател на Организационния 
комитет е доц. д-р Александър Вълков, Декан на 
факултет “Здравни грижи.

ДЕН НА БИОЕТИКАТА В МУ-ПЛЕВЕН

Факултет „Обществено здраве“ на Медицински 
университет -  Плевен организира ДЕН НА 
БИОЕТИКАТА, който ще се проведе на 6-ти април 2016 
г. в Телекомуникационен ендоскопски център на 
висшето училище. Гост-лектор на събитието е Professor 
Renzo Pegoraro – Професор по биоетика, Теологичен 
факултет, Университет Падуа и Главен секретар на 
Fondazione Lanza, Padua – Център за изследвания в 
областта на етиката, биоетиката и етика на околната 
среда.

Тематични направления:
„Възрастова дискриминация в здравеопазването“; 

„Грижи за пациенти с деменция“; „Етика на 
палиативните грижи“; „Автономност и предварителна 
воля на пациентите“; „Разпределение на ресурсите и 
стареене“; „Достъп на възрастните до здравни грижи и 
медицински експерименти“; „Културални аспекти на 
стареенето“; „Отговорности между генерациите“ 
Официален език на събитието е английският.

ЧЕТИРИНАДЕСЕТА НАЦИОНАЛНА НАУЧНА СЕСИЯ
ЗА СТУДЕНТИ И ПРЕПОДАВАТЕЛИ

ОРГАНИЗИРА МЕДИЦИНСКИ КОЛЕЖ КЪМ МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН

Форумът ще се проведе на  6 и 7 октомври 2016 г. Научни направления: „Медико-диагностични изследвания“; 
„Фармацевтични грижи“; „Социални дейности“; „Превенция и обществено здраве“.

в-к “Academia medica” 

ФАКУЛТЕТЪТ ПО ФАРМАЦИЯ - СРЕД ПРИОРИТЕТИТЕ НА МУ–ПЛЕВЕН ПРЕЗ  2016

В края на месец декември 2015 г., на последното си 
заседание, Съветът на настоятелите при Медицински 
университет – Плевен и ректорът, проф. д-р Славчо Томов, 
очертаха приоритетните направления за развитие на 
висшето училище през новата 2016 година.

На първо място е привличането на висок брой качествени 
български и чуждестранни студенти за обучение в МУ-Плевен. 

Чрез организирането на подготвителни кандидат-
студентски курсове по биология и химия, посещения на 
елитни гимназии и срещи-разговори с ученици от по-
големите градове в Северна България, Ден на кандидат-студента, електронно подаване на кандидатстудентски 
документи, предварителни конкурсни изпити и други мероприятия, проведени в рамките на кандидатстудентска 
кампания 2015, висшето училище постигна отлични резултати. В условията на задълбочаваща се демографска 
криза, Университетът успя да привлече рекордно висок брой български кандидат-студенти, като предпочитанията 
на голяма част от тях са единствено за МУ-Плевен. Те, както и многобройните чуждестранни студенти, проявяващи 
траен интерес към англоезичния курс на обучение по Медицина, са привлечени от съвременния облик на висшето 
училище и иновациите в обучението. Използването на новите технологии – робот-асистираната хирургия, 3D 
обучението, сесиите Хирургия на живо, наблюдавани от студентите в аудиториите, обучението в 
експерименталната операционна зала и с ендотренажорите в Телекомуникационния ендоскопски център, 
осигуряват на възпитаниците на МУ-Плевен добра предварителна практическа подготовка за най-новите 
достижения на съвременната високотехнологична медицина и ускоряват тяхната реализация.  

Рекордно висок е броят на записалите се чуждестранни студенти за новата академична година, стартирала през м. 
февруари 2016 година в МУ-Плевен. Кандидатстудентски документи са подали 450 чуждестранни граждани, като от 
тях за обучение са приети 250 граждани от 36 държави. Отново - за трета поредна година, най-висок е броят на 
чуждестранните студенти-граждани на Великобритания, следвани от индийските и германските студенти. Те бяха 
посрещнати и приети от академичната общност със станалото вече традиционно Welcome-party и с тържествено 
откриване на академичната година.

следва на стр. 12
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На второ място, приоритет на 
М У - П л е в е н  е  о б о р у д в а н е т о ,  
откриването и стартирането на 
Факултета по фармация с първия 
прием на студенти по държавна 
поръчка. Функционирането на 
ч е т в ъ р т о т о  о с н о в н о  з в е н о  в  
структурата на Университета ще 
има положителен ефект не само за 
Медицински университет – Плевен, 
но и за развитието на града и цяла 
С е в е р о з а п а д н а  Б ъ л г а р и я .  
Новоизграденият Факултет по 
фармация е резултат от 3-годишния 
неуморен труд и усилията на 
Академичното ръководство на 
Университета, на всички партньори 
и  и з п ъ л н и т е л и ,  к а к т о  и  н а  
подкрепата на правителството, и на 
държавните институции. Благодаре-
ние на всички тях, днес са налице 
завършеният нов учебен корпус и 
получената положителна акредита-
ционна оценка на двата проекта – за 
откриване на основно звено в 
д ъ р ж а в н о  в и с ш е  у ч и л и щ е  -  
Факултет по фармация към МУ-
Плевен и за откриване на специал-
ност от регулираните професии – 
„Фармация“ към МУ-Плевен. Вече е 
осигурено и целево финансиране за 
оборудването на новия учебен 
корпус. 

Въз основа на получената от 
Националната агенция за оценяване 

и  а к р е д и т а ц и я  ( Н А О А )  
положителна оценка на двата 
проекта, ръководството на висшето 
училище изготви Проект на 
решение за  предложение до 
Народното събрание за откриване 
на Факултет по фармация като 
основно структурно звено на 
Медицински университет – Плевен. 
Той е публикуван на страницата на 
Министерство на образованието. В 
него е записано, че Народното 
събрание, на основание чл. 9, ал. 2, т. 
1 от Закона за висшето образование, 
трябва да реши да открие Факултет 
п о  ф а р м а ц и я  к а т о  о с н о в н о  
структурно звено на Медицински 
университет – Плевен, с предмет на 
дейност подготовка на специалисти 
с висше образование по специал-
ността от регулираните професии 
„Фармация“ от област на висше 
образование 7. „Здравеопазване и 
спорт” и професионално направле-
ние 7.3. „Фармация”, на образова-
телно-квалификационна степен 
„магистър”. На 2 март Министер-
ският съвет внесе в Народното 
събрание предложение да приеме 
решение за откриване на Факултет 
по фармация като основно звено в 
структурата  на  Медицински 
университет – Плевен. Определе-
ният от НАОА капацитет на 
Факултета е 300 студенти (по 60 

продължава от стр. 11

студенти на година). За първите три 
учебни години се предвижда във 
висшето училище да бъдат приети 
до 90 студента (до 30 студента на 
г о д и н а ) .  О б у ч е н и е т о  щ е  с е  
провежда съгласно Наредбата за 
единните държавни изисквания за 
придобиване на висше образование 
по специалността „Фармация“ за 
образователно-квалификационна 
степен „магистър“.

Всичко това дава основание на 
ръководството на Университета да 
поиска обявяване на първия прием 
по държавна поръчка на магистър-
фармацевти от м. септември 2016 г.

На трето място, но не и по 
значение, приоритет на МУ-Плевен 
е кандидатстването за европейски 
проекти .  Участието в тях ще 
допълни съвременния облик на 
висшето училище като център на 
иновативна образователна и 
научноизследователска дейност и 
на високотехнологична медицина. 
Ч л е н о в е т е  н а  С ъ в е т а  н а  
настоятелите единодушно се 
обединиха около мнението, че 
Университетът не разполага с 
необходимия ресурс и потенциал да 
се разширява териториално през 
2016 година чрез разкриване на 
филиали в други градове на 
страната или в чужбина.
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ОТКРИХА НОВОТО ОТДЕЛЕНИЕ ПО РЕВМАТОЛОГИЯ 
КЪМ УМБАЛ-ПЛЕВЕН
На 27 януари с водосвет бе открито новото Отделение по 

ревматология на УМБАЛ „Д-р Георги Странски” – Плевен. 
Лентичката бе прерязана от завеждащия отделението доц. д-р 
Николай Николов и директорът на УМБАЛ доц. д-р Цветан 
Луканов. На тържеството присъстваха представители на 
местната власт, ръководството на Медицинския университет, 
на РЗОК, РЗИ, медици и журналисти. Сред гостите на 
събитието беше и зам.-областният управител на Плевен арх. 
Бойко Балтаков.

Доц. Николов поясни, че новото отделение функционира 
като самостоятелно от м. септември миналата година, като 
преди това то е било към  Клиниката по кардиология и ревматология. Европейска директива за развитие на 
ревматологията в държавите на ЕС е наложила създаването му като самостоятелно звено. Доц. Николов поясни, че 
вече тече процедура по акредитация на отделението, за да бъде преобразувано в самостоятелна клиника. Легловата 
база, с която разполага, е от 12 легла. В него работят петима лекари и шест медицински сестри. Средно на месец през 
отделението преминават по около 60-70 пациента. Вече е сформирана и листа на чакащи за лечение в него.

Около 10 000 лева са собствените средствата от УМБАЛ – Плевен, отделени за ремонта, а останалите са от дарения 
и спонсори. Директорът на лечебното заведение доц. д-р Цветан Луканов благодари лично на доц. д-р Николов, за 
осигурените от него дарения от фирми, чрез които е оборудвано отделението така, че то да добие сегашния си 
модерен вид.
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МБАЛ "СВ. МАРИНА" – ПЛЕВЕН ПРЕДСТАВИ НА НАЦИОНАЛЕН 
ФОРУМ ИНОВАТИВНАТА СИ  ИТ СИСТЕМА, ЕДИНСТВЕНА В БЪЛГАРИЯ

На 18 февруари в София се проведе 11-ата национална 
конференция, на тема „Национална платформа за електронно 
здравеопазване – тенденции, стратегии и политики“. Форумът е 
определян като най-значителния в областта на електронното 
здравеопазване в страната ни. МБАЛ „Света Марина-Плевен“ 
направи специална презентация за иновативната си ИТ система, 
единствена за сега в България, като цялостно решение и интеграция. 
Пред БТА заместник-директорът на болницата Рената Карааргирова 
сподели: „Изключително сме удовлетворени да покажем свой 
иновационен опит, приложен вече в практиката, и се надяваме така 
да дадем конкретен принос за развитие на електронното 
здравеопазване в България“.

Конференцията е под егидата на Парламентарната комисия по здравеопазването, с подкрепата на 
Представителството на Европейската комисия в България, със съдействието на Министерство на здравеопазването, 
Министерство на транспорта, информационните технологии и съобщенията, Национална здравноосигурителна 
каса, Български лекарски съюз и Български Червен Кръст. Във форума взеха участие представители на Световната 
здравна организация, чуждестранни компании, болници и организации. Обменен бе авангарден опит, очертани 
бяха тенденции за развитието на електронното здравеопазване в България.

в-к “Academia medica” 

БАБИНДЕН В АГ-КЛИНИКАТА НА УМБАЛ - ПЛЕВЕН

МБАЛ „СВЕТА МАРИНА – ПЛЕВЕН” ООД 
ПОЛУЧИ ПРИЗА 

„БИЗНЕСМЕН НА ГОДИНАТА – ПЛЕВЕН 2015“

Традиционният вече за Плевен „Бал на бизнесмена”, 
провеждан в навечерието на всяка нова година, събра в салона на 
представителството на „Мото Пфое” бизнесмени и 
предприемачи. Организатор на изисканото тържество бе 
Браншова Бизнес Камара с председател Ралица Иванова, 
съвместно с Община Плевен и с медийното партньорство на 
фирма „Рули” ООД. Кметът на община Плевен Георг Спартански 
приветства представителите на бизнеса. 

На церемонията бяха връчени наградите в различните 
категории. Номинирани в категория „Здравеопазване“ бяха ДКЦ 
1, ДКЦ „Св. Панталеймон“, МБАЛ „Св. Марина“.

МБАЛ „Света Марина – Плевен” ООД получи приза 
„Бизнесмен на годината – Плевен 2015“. Грамота за най-успешно 
представяне на фирма в категория „Здравеопазване“ през 2015 
получи Диагностично консултативен център „Свети 
Панталеймон”.

И  т а з и  г о д и н а  Д е н я т  н а  
родилната помощ – 21 януари, бе 
отбелязан с тържество в Клиниката 
по акушерство и гинекология на 
УМБАЛ „Д-р Георги Странски“ – 
Плевен. На празника присъстваха 
представители на ръководството на 
болницата, екипът на клиниката, 
стажант-лекари, както и бивши 
акушерки. Тържеството по повод 
Бабинден започна с ритуално 
измиване на ръцете на най-старата 
акушерка.

Началникът на АГ-клиниката, 
доц. д-р Йордан Попов, приветства 
всички присъстващи и изрази своята 
специална благодарност към 

уважилите празника стари кадри, 
помогнали на много жени в най-
трудния, но и най-хубав за тях 
момент - да станат майки.

Доц. Попов сподели, че през 
изминалите няколко години в 
клиниката  по акушерство и 
гинекология на УМБАЛ „Д-р Георги 

Странски“се наблюдава тенденция 
за задържане и лек ръст на 
живородените деца  - през 2014 
година те са били 1372, а през 2015 
година са  вече  1377 .  Друга  
благоприятна тенденция е,че 

следва на стр. 14



бр. 1/2016
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
превенция
наркотици

цезаровите сечения, които според началника на клиниката са бич в съвременното акушерство, постепенно 
намаляват – от 458 през 2014 година те са намалели до 409 през миналата година. Но най-голямото удовлетворение и 
радост за екипа на клиниката е, че и през двете години няма нито една загуба на родилка.

Доц. Попов прочете и поздравителен адрес от проф. Златков, директор на „Майчин дом“, в който той пожелава на 
специалистите в клиниката призовава и занапред да съхранят  
човеколюбието си, съчетано с  висок професионализъм и опит. Поздравителни адреси бяха прочетени и от името на 
изпълнителния директор на УМБАЛ – Плевен доц. Цветан Луканов, както и от областния управител Ралица 
Добрева. Специален подарък-изненада бе поднесен на гостите в АГ-клиниката от  талантливите възпитаници на 
Балетно-театрална школа и спортен клуб „Спирит“. Те представиха за участващите в празника по повод Бабинден 
танца „Мъпет шоу“.

здраве, благополучие и много щастливи бебета и ги 

продължава от стр. 13
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В ПЛЕВЕН СЕ ПРОВЕДЕ 
СПЕЦИАЛИЗИРАНО ОБУЧЕНИЕ 

ПО ПРЕВЕНЦИЯ НА НАРКОТИЦИТЕ 
СРЕД МЛАДИТЕ ХОРА

На 21.01.2016 год. в конферентната зала на хотел 
„Ростов” се проведе надграждащо обучение по 
превенция на наркотиците сред младите хора. То бе 
организирано от Общински съвет по наркотични 
вещества – Плевен и Превантивно-информационен 
център по зависимости – Плевен, с подкрепата на 
Министерство на здравеопазването, в рамките на 
„Програма за превенция употребата на наркотични 
вещества на местно ниво”. Специализираното 
обучение, на тема „Повишаване капацитета на 
инспекторите от Детска педагогическа стая в районните 
управления на ОД на МВР - Плевен и здравните кадри от 
системата на общинските училища за превенция на 
употребата на наркотични вещества“, цели да 
надгражда знания за разпознаване на симптоматиката и 
работа с деца и млади хора, употребяващи и/или 
злоупотребяващи с наркотични вещества.

Акцент в програмата бе  темата „За и против 
легализирането на марихуаната – вреди и ползи“. Бяха 
представени резултатите от анкетно проучване, 
проведено от Превантивно-информационен център по 
зависимости – Плевен, сред 190 младежи на възраст 15-16 
години от гр. Плевен. Значителна част от тях – 55.8%, не 
одобряват и са против промени в законодателството, а 84 
(44.2%) са отговорили утвърдително. Близо 74% от 
младежите, участвали в анкетата са посочили, че не са 
употребявали никога наркотици, но 65% от тях са 
заявили, че имат познати или приятели, които ползват 
наркотични вещества. Впечатляващо висок – 83.5%, е 
делът на младежите, които смятат за необходимо да се 

изучават видовете наркотици и последиците от тяхната 
употреба в училище. 

По време на обучението бяха дискутирани и 
въпросите за рисковете пред младите хора от новата 
синтетична дрога, за причинната връзка между острите 
психози и употребата на ПАВ.

Гост-лектори бяха доц. д-р Мая Стоименова–Попова, 
психиатър, ръководител на катедра „Психиатрия и 
медицинска психология” в Медицински университет – 
Плевен и д-р Петранка Чумпалова, асистент в 
катедрата. 

В работата на форума участие взе Тодор Еленков – 
новоназначеният зам.-кмет по обществен ред и 
сигурност в Община Плевен. В приветствието си към 
участниците той изтъкна,  че  „работата на 
институциите за превенция употребата на наркотици 
сред младежите е от особена важност и затова в негово 
лице  и в лицето на цялото общинско ръководство ще 
намират пълна подкрепа“.

в-к “Academia medica” 
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СТУДЕНТИ ОТ МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН
СЕ СРЕЩНАХА СЪС СЛАВИ ТРИФОНОВ 
И ЧАСТ ОТ НЕГОВИЯ ЕКИП

На 16 февруари от 17,30 часа в зала „Катя Попова”, по 
инициатива на студентите от Медицински университет – 
Плевен, бе организирана среща-дискусия със Слави Трифонов 
и екипа на „Шоуто на Слави“.

„Нека покажем, че ни пука, че сме достатъчно интелигентни 
и будни млади хора, за да продължим да търпим подигравките 
на държавата! Всички искат промяна, но ние можем и да я 
осъществим!”, пишат организаторите на събитието в 
социалната мрежа Фейсбук. В нея потвърдиха желанието си за 
присъствие над 600 души.

Зала "Катя Попова" се оказа тясна за всички желаещи да участват в срещата-дискусия. Наред със студентите, в нея 
взеха участие и много граждани на Плевен.

Слави Трифонов и част от неговия екип -  колегите му Филип Станев, Тошко Йорданов и Евгени Димитров 
обсъдиха с участниците в срещата инициативата си за организиране на национален референдум, темата за 
свободата на словото, бежанците, политическата обстановка в страната, съдебната система, жълтата преса и много 
други теми. Te отговориха на въпросите, отправени към тях.  ТV-водещият за пореден път уточни, че не мисли да 
създава политическа партия, въпреки многобройните спекулации по темата.

Шоуменът призова студентите да се борят за това да живеят достойно в родината си, вместо да бягат в чужбина. 
"Вие сте много готини, и това, че правим такава среща е много хубаво. Трябва да живеете с мисълта, че всичко зависи 
от вас - качествените и стойностни млади хора. Това сте вие! Трябва да имате самочувствието, че можете да промените 
нещата", каза той.

Инициативата на Студентския съвет на МУ-Плевен за организиране на среща със Слави Трифонов и екипа му  
обсъди пред Plevenutre.bg Звездина Горанова от Студентския съвет.

"Инициативата и желанието дойде от страна на студентите. Ние сме Студентски съвет и по закон защитаваме 
правата и интересите на обучаващите се. И щом волята на колегите е да има такава среща, ние я изпълнихме. 
Срещата стана реалност, след като изпратихме писмо-покана до Слави Трифонов и екипа на шоуто и отговорът беше 
положителен. В отговор на коментарите, че това е политически проект и т.н. ние сме спокойни, защото виждаме, че 
не е облечен в партийна окраска, а е насочен към младите хора. Няма да се проведе и на територията на 
Университета, сподели Звездина Горанова. – Разглеждаме го като трибуна и възможност за студентите да 
коментираме това, което ни вълнува в държавата, това което не ни харесва, бъдещето си и да заявим гражданска 
позиция. Да покажем, че не сме апатични и че можем да предложим алтернатива на статуквото", допълни 
представителят  на Студентския съвет.

в-к “Academia medica” 

За поредна година по инициатива на 
студентите от специалност „Социални 
дейности” на Медицински колеж към 
Медицински университет – Плевен е 
разработен проектът „Мартеницата – 
заедно да съхраним традицията”. 
Начинанието има за цел да насърчи 
креативността на лица с увреждания и да 
набере средства за провеждане на 
трудотерапия на тази целева група. 
Мартениците са изработени съвместно 
от студенти и потребители на социални 
и здравни институции: Център за 
психично здраве към УМБАЛ «Д-р 
Георги Странски»; защитено жилище за 
възрастни хора с умствена изостаналост - 
гр. Плевен; Помощно училище „П. Р. 
Славейков” - гр. Плевен и дневни 
центърове за социална рехабилитация и 

интеграция на лица с увреждания. 
По проекта се извършиха следните 

дейности: изработка на мартеници в 
ателиета „Работилница на Баба Марта”; 
организиране на изложба-базар и 
провеждане на терапиите. Инициа-
тивата даде възможност и 
на новоприетите чужде-
странни студенти да се 
запознаят с една уникална 
българска традиция.

С подкрепата на Ректо-
ра на МУ-Плевен проф. д-р 
Славчо Томов изложбата-
базар беше организирана 
във фоайето на Ректората 
през периода 29 февруари – 
01 март 2016 г. Реализира-
нето на проекта е част от 

събитията, предшестващи Световния 
ден на социалната работа и Седмицата 
на действие (14.03. 2016 г. – 18.03.2016 г.).

Информацията предостави В. Дукова

СТУДЕНТИТЕ ПО СОЦИАЛНИ ДЕЙНОСТИ РЕАЛИЗИРАТ ПРОЕКТ 

„МАРТЕНИЦАТА – ЗАЕДНО ДА СЪХРАНИМ ТРАДИЦИЯТА” В МУ-ПЛЕВЕН
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“Academia medica” 
предоставя площ за реклама

ПРЕМИЕРА НА „СЕЯЧЪТ НА НАДЕЖДА“ – ВТОРАТА ДУЕТНА СТИХОСБИРКА
НА ВЕСЕЛА ДИМОВА И СЕРГЕЙ ИЛИЕВ

Творческият дует Весела Димова и Сергей Илиев представиха втората си книга с поезия на 23 януари 2016 г. 
„Сеячът на надежда“ е продължение на първата съвместна книга на двамата лекари - „Вярата в теб“(2013 г.).

Премиерата на новата дуетна стихосбирка се състоя в хотел „Ростов“. Събитието, организирано от Клуба на 
дейците на културата в Плевен и МЦ КИРМ „Света Елисавета“ – Плевен, събра близо 200 любители на изящното 
слово. 

Д-Р ВАСИЛ СТАНЕВ ПРЕДСТАВИ

На 7 декември 2015 год. във Втора клинична база плевенския лекар д-р Васил Станев представи своята Изложба 
„Забравеният Плевен“, включваща 33 творби. Проявата събра колеги и приятели на д-р Станев, които имаха 
възможността да видят изчезнали емблематични пейзажи, сгради и личности на Плевен, запечатани в картините на 
автора.

„ЗАБРАВЕНИЯТ ПЛЕВЕН“ 
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